
 ناكامي احتمالي درالمپيك را 
به پاي دولت بنويسيد

نامه صريح و بي پرده رسول خادم به حس��ن روحاني نشان از روزهاي 
سخت المپيكي ها دارد، ورزشكاراني كه اين روزها با كمترين امكانات 
و با اس��تفاده از حداقل ها آماده حضور المپيك س��ال آينده در برزيل 
مي شوند. مشكلات و مصائب المپيكي ها به درجه اي رسيده كه رئيس 
فدراس��يون كش��تي دس��ت به قلم مي برد و براي رئيس جمهور نامه 
مي نويسد كه اگر دولت قادر به حمايت از 20 ورزشكار المپيكي نيست، 
آن را رس��ما اعلام كند تا هم ورزش توقعي از دولت نداشته باشد و هم 
ورزشكاران تكليفش��ان را بدانند. البته قصه بي توجهي به ملي پوشان 
رشته هاي مختلف كه توانسته اند سهميه المپيك بگيرند، مدت هاست 
كه گريبانگير ورزش كشورمان است تا جايي كه هفته گذشته گزارشي 
تكان دهنده از وضعيت ملي پوشان تيراندازي كه پنج سهميه المپيك 
گرفته اند، منتشر شد كه نشان مي داد حتي اين ورزشكاران براي آب 
خوردن هم در اردو با مشكل مواجه هستند و اردوي آنها در آلمان هم با 
توجه به بي پولي لغو شده است. ديگر رشته هاي ورزشي هم دست كمي 
از ملي پوشان تيراندازي ندارند و ملي پوشان رشته هايي مانند كشتي، 
تكواندو و وزنه برداري كه ش��انس هاي مدال آوري براي كشورمان در 
المپيك هستند، نيز با كمترين امكانات و در شرايط سخت و دشواري 
آماده حضور در بزرگ ترين رقابت ورزشي دنيا يعني المپيك مي شوند، 
طوري كه محمد بنا س��رمربي تيم ملي كش��تي فرنگي ب��ا كنايه اين 

وضعيت گفته بود با عدس پلو نمي توان مدال المپيك گرفت!
روزهاي سخت ورزشكاران ايراني در فاصله شش ماه مانده به المپيك 
در ش��رايطي اس��ت كه كش��ورهاي ديگر با توجه به اهميت المپيك، 
بودجه هاي هنگفتي را صرف آمادگي ورزشكارانشان مي كنند تا در اين 
رقابت ها پرچم كشورشان را بالا ببرند و مايه افتخار و غرور كشورشان 
ش��وند. هر چند در ايران با توجه به مش��كلات اقتص��ادي، انتظار اين 
نمي رود كه دولت مانند كشورهاي ديگر براي المپيك هزينه كند اما 
حداقل اين انتظار مي رود كه كف خواس��ته هاي المپيكي ها در زمينه 
اردوها و امكانات را فراهم كنند و اين طور نباشد كه يك ورزشكار حتي 
آب خوردن هم نداشته باشد. اما به نظر مي رسد همان طور كه رسول 
خادم در نامه اش به آن اشاره كرده است براي دولت دهم، رقابت هاي 
المپيك هيچ گونه اهميتي ندارد و براي موفقيت آن هيچ برنامه اي وجود 
ندارد. برنامه نداشتن دولت براي موفقيت در المپيك آنقدر بديهي است 
كه با مرور وضعيتي كه ملي پوشان آماده المپيك مي شوند، به راحتي 
مي توان به حق را به ورزشكاران داد. متوليان ورزش به خصوص وزارت 
ورزش ثابت كرده اند كه با بي توجهي به فدراسيون هاي المپيكي، ورزش 
را به امان خود رها كرده اند و با بي تدبيري گسترده اي كه از زمان حضور 
محمود گودرزي در ورزش اتفاق افتاده اس��ت، هيچ گونه چش��م انداز 
روشني پيش روي ورزش ديده نمي شود. گودرزي و همكارانش بيشتر از 
آنكه درگير حل مشكلات المپيكي ها باشند، تمام تلاششان را معطوف 
به كنار گذاشتن علي كفاشيان از فدراسيون فوتبال كرده اند و با پيش 
كشيدن ماجراهايي مانند اساسنامه سعي در روي كار آمدن يك مدير 

همسو با وزارت در فوتبال دارند. 
اين در حالي است كه مهم ترين موضوع در حال حاضر ورزش ايران، نه 
بحث ماندن يا نماندن علي كفاشيان، كه موضوع المپيك است، شش ماه 
كمتر مانده به المپيك و شرايط آنقدر براي ورزشكاران المپيكي سخت 
است كه كمتر كس��ي مي تواند موفقيت كاروان ايران در برزيل را پيش 
بيني كند. همين علاقه گودرزي و سجادي به مسائل حاشيه اي و رها 
كردن مسائل اصلي ورزش، باعث مي شود كه رسول خادم به عنوان رئيس 
فدراسيون كشتي كه بار مدال آوري كاروان ايران در المپيك روي اين 
رشته ورزشي است در نامه به رئيس جمهور از وضعيت فعلي انتقاد كند. 
بديهي است با ادامه اين شرايط و مديريت ناكارآمد گودرزي در وزارت 
ورزش از همين الان مي توان ناكامي كاروان ايران در برزيل را پيش بيني 
كرد. هر چند ورزشكاران ايراني با توجه به همت و غيرتشان براي موفقيت 
تمام تلاششان را خواهند كرد اما به طور حتم شرايط نابرابر آماده سازي 
كه ورزشكارانمان با ساير كشورها دارند، كار را براي تكرار موفقيت هاي 
المپيك لندن سخت و دشوار تر خواهد كرد. در اين شرايط نامه رسول 
خادم يك اتمام حجت با دول��ت و وزارت ورزش اس��ت، نامه اي كه به 
مسئولان گوشزد مي كند با اين وضعيت نبايد انتظار موفقيت در المپيك 
داشته باشند. اين ناكامي احتمالي در برزيل نه به پاي ورزشكاران، بلكه 
به پاي دولت و وزارت ورزش نوش��ته خواهد ش��د كه قبل از المپيك، 
حمايت هاي لازم و حتي حداقلي را هم از المپيكي ه��ا انجام ندادند تا 

اميدواري ها به كاروان ايران در المپيك برزيل به حداقل برسد. 

دوئل پروفسور و اميرپاشا
پرسپوليس- تراكتور،  جدالي سراسر سرخ

پرونده هفته بيست و دوم ليگ در حالي با برگزاري سه ديدار بسته 
مي شود كه آزادي نويد روزي باش�كوه را در فوتبال ايران مي دهد. 
س�پاهان- صباي قم و نفت تهران- ذوب آهن، دي�داري كه تكرار 
فينال ج�ام حذفي اس�ت، از بازي ه�اي پاياني اين هفته اس�ت اما 
حساس ترين و جذاب ترين بازي امروز در آزادي برگزار مي شود؛ جايي 
كه پرسپوليس با برانكو،  براي تراكتور قلعه نويي شاخ و شانه مي كشد. 
سكوهاي ورزش��گاه آزادي روزهاي خوش و پرجمعيت زيادي را به خود 
ديده اند، به خصوص در دربي س��رخابي  هاي  پايتخت، اما اين بار بعد از 
مدت ها قرار است سرتاسر ورزشگاه آزادي مملو از جمعيتي سرخپوش 
شود؛ جمعيتي كه نيمي از آن نام پرسپوليس و نيمي ديگر نام تراكتور را 
فرياد مي كشد و اين مي تواند بر جذابيت هاي ديدار پرسپوليس- تراكتور 
و مصاف برانكو و قلعه نويي بيفزايد. آن هم در روزي كه رئيس امنيت يوفا 
تماشاگر اين بازي است و از نزديك شاهد امنيت ايران و ورزشگاه هاي آن 
است؛ روزي كه مي تواند براي ايران باشكوه باشد و تو دهني محكمي بر 

دهان ياوه گويان سعودي بزند. 
   ورزشگاه سرتاسر سرخپوش

هواداران فوتبال س��اعت 17:30 امروز قرار اس��ت از تماشاي يك بازي 
زيبا لذت ببرند. اين وعده اي است كه س��رمربي تراكتور مي دهد. تيمي 
كه قلعه نويي مدعي است براي اضافه شدن به كورس مدعيان قهرماني 
مي جنگد و با توپ پر هم مي آيد كه توانسته برخلاف قانون،  نه 10 درصد از 
ورزشگاه، كه يك چهارم آن را براي هواداران خود رزرو كند. در واقع رقابت 
امروز قبل از آنكه تورج حق وردي س��وت آغاز آن را به صدا در آورد، روي 
سكوها شروع خواهد شد. جايي كه هواداران تراكتور براي از دست ندادن 
سكوها، مجبور هستند هر چه زودتر خود را به ورزشگاه برسانند. رقابتي كه 
نويد ورزشگاهي مملو از جمعيت را خواهد داد. چراكه بازي هاي پرسپوليس 
طي هفته هاي گذشته با استقبالي چشمگير از سوي هواداران پرسپوليس 
همراه شده و امروز كه هواداران تراكتور نيز به جمعيت آزادي اضافه خواهند 
شد، بر سر سكوهاي آزادي دعوا خواهد ش��د كه اين اشتياق و استقبال 

مي تواند بر جذابيت ديدار سرخپوشان تهراني و تبريزي بيفزايد. 
   انگيزه هاي مدعي قهرماني و برنامه هاي تيم ملي كوچك 

سرخپوشان تبريزي كم كم به روزهاي اوج خود باز مي گردند. اين تيم اگر 
چه اين فصل در ليگ با فراز و نشيب زيادي رو به رو و حتي مجبور به تغيير 
كادر فني شد اما اين روزها با دو برد آسيايي روحيه و انگيزه هاي خوبي براي 
بازگشت به جمع مدعيان بالانشين جدول دارد. مسئله اي كه البته از نظر 
برانكو دور نيست و تراكتور را تيم ملي كوچك مي خواند: »تراكتور تيمي 
است كه سال قبل به خاطر يك اتفاق قهرمان نشد. من به تراكتورسازي، تيم 
ملي كوچك مي گويم. تيمي است كه با آمدن قلعه نويي به سرعت خودش 
را پيدا كرده و ما به عنوان مدعي قهرماني مي دانيم چه بازي سختي داريم. 
اما هر بازي براي ما حكم بودن يا نبودن را دارد و با حمايتي كه از س��وي 

هوادارانمان مي شويم،  گام هايمان را محكم براي قهرماني برمي داريم.«
تراكتور اگر چه روزهاي خوبي را پشت سر مي گذارد اما كار آساني برابر 
تيمي كه در 19 بازي اخير شكست نخورده  و از حمايت پرشور هوادارانش 
برخوردار است ندارد. خصوصاً حالا كه پرسپوليس با 38 امتياز تيم سوم 
جدول و يكي از سه تيم مدعي قهرماني است. اما قلعه نويي مدعي است 
كه تيمش براي پرسپوليس برنامه ويژه اي دارد: »روي نقاط ضعف و قوت 
پرسپوليس كار كرديم و مي دانيم اين تيم خط هافبكي قوي  دارد و اگر 
بتوانيم ارتباط هافبك و حمله تيم را قط��ع كنيم به يكي از اهداف مان 
رسيديم. ما براي نقاط ضعف اين تيم برنامه داريم و به دنبال سه امتياز 

هستيم تا به جمع مدعيان برگرديم.«
  زورآزمايي فني

از نكات جالب اين دو تيم خط حمله آنهاس��ت؛ ه��ر دو تيم هجومي 
هستند. پرس��پوليس با 32گل زده از زهردارترين خط حمله  ليگ را 
دارد و تراكتور هم با 22 گل زده كم از سرخپوشان پايتخت ندارد. اما 
در مقابل خط دفاع پرسپوليس با 23 گل خورده يكي از نقاط ضعف اين 
تيم است و شايد يكي از همان هدف هايي است كه قلعه نويي مي گويد 
در برنامه هاي تيمش براي رسيدن به سه امتياز اين بازي است. حال 
آنكه تراكتور سازان با 16 گل خورده از نظر دفاعي شرايطي به مراتب 
بهتر از ياران برانكو دارند و اين كار مهاجمان پرس��پوليس را كه اتفاقا 

عادت عجيبي به از دست دادن موقعيت هاي فراوان دارند.

بي توجهي هاي دنباله دار نسبت به اميدهاي 
اصلي ورزش ايران در المپيك ريو موجب شد 
كاسه صبر رئيس فدراسيون كشتي لبريز شود. 
در حالي كه انتظار مي رفت حمايت هاي دولت 
و وزارت ورزش از تيم هاي اعزامي به المپيك 
2016 افزايش يابد خبري از توجه به المپين ها 
نشد تا رسول خادم شخصاً به رئيس جمهور نامه 
بنويسد و خواستار روشن شدن تكليف شود. 
نامه سراسر انتقاد رئيس فدراسيون كشتي اين 
بار درد دل هاي شانس   هاي  مدال آوري ايران در 
المپيك را به گوش دكتر روحاني رس��اند. خادم 
از رئيس جمهور خواس��ته تا از طريق سخنگوي 
خود عدم حمايت از اميدهاي كس��ب مدال در 
المپيك ريو را صراحت��اً اعلام كند: »با عنايت به 

اينكه براي فدراس��يون هاي المپيكي، كادرهاي 
فني و قهرمان��ان ملي قطعي ش��ده اس��ت كه 
كس��ب موفقيت و پيروزي در مسابقات المپيك 
برزيل، هي��چ گونه اهمي��ت و اولويتي بر مبناي 
سياس��ت هاي جاري آن دولت محت��رم ندارد، 
سپاسگزار مي شوم بفرماييد، سخنگوي دولت، 
صراحتاً اعلام فرمايد، ب��ه دليل محدوديت هاي 
مالي و اجرايي، ي��ا هر علت ديگ��ري كه صلاح 
مي دانيد، دولت تواناي��ي حمايت از حداكثر 20 
قهرمان ملي كه در چند رش��ته ورزشي محدود 
)كش��تي، وزنه برداري، تكوان��دو، دووميداني يا 
تيران��دازي( مي توانند مدعي كس��ب مدال در 
المپيك 2016 برزيل، براي كشور عزيزمان ايران 
باشند را ندارد. در واقع قهرمانان ملي، مربيان و 

مديران ورزش هاي المپيكي كش��ور، كه تمامي 
عمر، آبرو و توانايي خ��ود را از زمان فعاليت آن 
دولت محترم، با كمترين حمايت ممكن، صرف 
برنامه ريزي و فعاليت براي كس��ب موفقيت در 
مسابقات المپيك آينده نموده اند، انتظار دارند، 
دولت محترم صادقانه، اولويت نداش��تن كسب 
نتيجه در مس��ابقات المپيك برزي��ل را به دهها 
ميلي��ون م��ردم علاقه مند به ورزش در كش��ور 

اعلام نمايد.«
   جلسات بي نتيجه دولتمردان

علاوه بر كش��تي گيران، ملي پوش��ان المپيكي 
ساير رشته ها نيز به بي توجهي هاي تمام نشدني 
دولتمردان به شدت گلايه دارند. دو ماه پيش بود 
كه گودرزي با س��خنگوي دولت جلسه ويژه اي 

داش��ت تا بلكه تغيي��ري در بودجه رش��ته هاي 
المپيكي ايجاد ش��ود. گفته مي ش��د كه جلسه 
وزير ورزش با نوبخت كه براي بودجه سال آينده 
و افزايش هزينه ه��اي ش��ركت كاروان ايران در 
المپيك بود نتايج خوبي داشته است. تا جايي كه 
گودرزي پس از خروج از جلسه اينگونه اظهارنظر 
كرد: »در اين جلس��ه صحبت هايي در خصوص 
بودجه سال آينده و مسابقات المپيك مطرح شد 
و اميدوارم درخواست هايي كه كرديم دست ما را 
بگيرد و اگر هم در دولت نهايي ش��د مجلس هم 
بودجه ورزش را بالا در نظر بگيرد. مبلغ مناسبي 
براي المپيك در نظر گرفته ش��ده است.« با اين 
وجود همچنان خبري از توجه ويژه به المپين ها 
نيست. در حالي كه رقباي خارجي در فرصت باقي 
مانده بهترين امكانات را براي ورزش��كاران مدال 
آور خود فراهم كرده تا آنها با خيالي راحت براي 
حضور موفق در ريو تلاش كنند، اميدهاي مدال 
ايران هر روز نااميدت��ر از ديروز تمرين مي كنند. 
كشتي گيران همچنان از بي توجهي ها گلايه دارند. 
تيراندازان به رغم كسب پنج سهميه هنوز فشنگ 
كافي و حتي آب خوردن ب��راي تمرين ندارند و 
اعتراض هاي آنها تأثيري در رويه مسئولان براي 
رسيدگي به وضع موجود نداشته است. دووميداني 
كاران نيز دل خوشي از توجه مسئولان ندارند و 
بارها به شرايط حاكم بر اردوها انتقاد كرده اند. بايد 
به اين نكته اشاره كرد كه بازديد از اردوها و دادن 
وعده هاي تو خالي دردي از دردهاي ملي پوشان 
دوا نمي كند. از طرفي طلب كميته ملي المپيك 
نيز از سوي دولت پرداخت نشده و همين مسئله 
موجب شد تا اين نهاد نيز نتواند به موقع بودجه 

فراسيون ها را پرداخت كند. 
    

مخاطب قرار دادن شخص رئيس جمهور از سوي 
رئيس يكي از پرمدال ترين رشته  هاي  المپيكي 
ايران نشان از آن دارد كه اين روزها ديگر كارد به 
استخوان ورزشي ها رسيده، آنها اينقدر اعتراض 
كردند كه نااميد شده اند و مانند غريقي كه دست 
به هر چيزي براي نجات دراز مي كند به هر راهي 
كه فكر مي كنند براي نجات مناسب باشد متمايل 
مي شوند. اين در حالي است كه رقباي المپيكي 
ايران در مدت باقيمانده كم خود را بيشتر و بهتر 
آماده مي كنند و ورزشكاران، مربيان و دلسوزان 
ورزش ايران حتي براي كوچك ترين امكانات در 
حال التماس هستند، التماسي كه البته تاكنون 
به جايي نرسيده، شايد نامه خادم راه نجاتي باشد 

البته فقط شايد. 
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بحث حق پخش از مباحثي است كه ساليان سال است جزو دردسرهاي 
فوتبال ايران به شمار مي رود. همين موضوع باعث شده روابط تيره و تاريكي 
ميان مسئولان سازمان صدا و سيما و فدراسيون فوتبال وجود داشته باشد. 
جالب اينكه هيچ وقت روي خوشي براي حل مشكلات به هم نشان نداده اند. 
واقعيت اين است كه حق پخش در همه كشورها وجود دارد اما در ايران به 
اين موضوع با ديدي ديگر نگريسته مي شود. اين واقعيت تلخي است كه در 
فوتبال ايران و در خصوص حق پخش مسابقات آن وجود دارد.  فدراسيون 
فوتبال در طول تاريخ خود را متكي به حق پخش كرده، به همين سبب 
درآمدزايي خاصي ندارد و به امروز وقتي پول حق پخش پرداخت نمي شود 
كاسه چه كنم چه كنم دست مي گيرد. فدراسيون فوتبال به بهانه پرداخت 
نشدن حق پخش هرازگاهي نامه اي به صداسيما مي زند كه نتيجه اي ندارد. 
علي كفاشيان در دوره رياس��تش بارها و بارها به اين بهانه با رئيس صدا و 
سيما جلساتي برگزار و نامه نگاري هايي كرده است كه البته هر بار به دربسته 
خورده، يعني صداوسيمايي ها جواب او را نداده اند كه او بخواهد قدم بعدي 
را بردارد. البته كفاشيان پيش از اين يك بار تهديدات هميشگي فوتبال 
مبني بر جلوگيري از ورود دوربين ها به ورزشگاه را عملي كرد كه بعد از دو 
هفته همه چيز به حالت قبلي برگشت چراكه بازنده اين جريان فقط فوتبال 
است و در نهايت چيزي تغيير نمي كند و مشكل همچنان پابرجاست.  جيب 
فوتبال خالي است و صدا و سيما از دادن حق پخش طفره مي رود و همين 
سبب شده كفاشيان در جديدترين اقدام خود دوباره به تاج دستور بدهد 
تا در سال جديد از ورود دوربين ها به ورزشگاه جلوگيري به عمل آيد و اين 
يعني ناديده گرفته شدن حق مس��لم هواداران. با توجه به اينكه در حال 
حاضر استقبال چنداني از رقابت هاي فوتبال نمي شود اين مسئله مي تواند 
در نهايت به ضرر تيم ها تمام شود، چراكه بازي بدون تماشاگر يا با تماشاگران 
كم انگيزه تيم ها را نيز از بين مي برد. حالا تصور كنيد كه اين تيم ها بيننده 
تلويزيوني هم نداشته باشند. به نظر مي رسد فدراسيون فوتبال بايد چاره اي 
ديگر بينديشد؛ چاره اي به جز درافتادن با صدا و سيما و لجبازي با مسئولان 
رسانه ملي كه ثابت شده در اين درگيري ها بازنده فدراسيون و فوتبال است، 
فدراسيوني  ها يكبار براي هميشه بايد راه حلي مناسب براي اين معضل پيدا 
كنند و آن نيست جز بررسي درست و صحيح و با مديريت راه هاي مختلف 

درآمدزايي؛ چيزي كه راه نجات فدراسيون تنها در آن است.
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  چـهـره ها/ حسين وحيدي

دنيا حيدري

88498432سرويس ورزشي

حضور ۴۰ تيم در جام جهاني، مشكلي ندارد 
اينفانتين��و در حال��ي در انتخاب��ات فيفا 
توانست رأي بياورد كه ۴0 تيمه كردن در 
جام جهاني يكي از وعده هاي انتخاباتي اش 
بود. او حالا كه به رياس��ت فيفا رسيده از 
وعده انتخاباتي اش دفاع كرده و مي خواهد 
در ج��ام جهان��ي از ۴0 تي��م اس��تفاده 
كند:»پوش��يده نيس��ت كه از ايده حضور ۴0 تيم در جام جهاني 
استقبال و البته دفاع مي كنم. ۴0 تيم، فقط 19 درصد از اعضاي فيفا را 
شامل مي شود و اين مقدار، واقعاً عدد زيادي نيست. با افزايش تيم هاي 
جام جهاني، به چندين كشور ديگر شانس حضور در اين رقابت بزرگ 
را مي دهيم، شانسي كه براي خيلي از آنها، تحقق يك روياي بزرگ 
اس��ت. البته بايد بررس��ي و تحليل دقيقي صورت دهيم، ولي فكر 

نمي كنم خللي در برنامه مسابقات باشگاهي و ملي ايجاد كند.«

تاج جلوي دوربين هاي صداسيما را مي گيرد
مسابقات فوتبال بدون پرداخت حقوق 
صاحب��ان اين روي��داد از س��وي صدا و 
س��يما پخش مي گ��ردد همين موضوع 
باعث شده تا س��روصداي فوتبالي ها در 
فدراس��يون فوتبال بلند ش��ود. رئيس 
فدراسيون فوتبال اخيراً به صدا و سيما 
نامه اي نوشته و درخواست حق پخش تلويزيوني مسابقات ليگ 
برتر را كرده اس��ت كاري كه بارها و بارها انجام داده اما نتيجه اي 
نداشته است. علي كفاش��يان اخيرا به تاج گفته بعد از عيد ديگر 
دوربين ها را به ورزشگاه ها راه ندهند: »اين خواسته حق ماست و 
در همه جهان روال عادي است اما در اينجا هيچ كس به نامه هاي 
ما توجهي نمي كند براي همين به سازمان ليگ پيشنهاد دادم كه 

از سال جديد دوربين ها را به ورزشگاه راه ندهند.«

با كفاشيان مشكل د ارند، نه اساسنامه 
انتخابات فدراس��يون فوتبال در حالي 
ارديبهشت سال بعد برگزار مي شود كه 
رئيس فدراسيون مي گويد براي حضور 
در انتخابات مردد است و هنوز تصميم 
جدي خودش را نگرفته است. كفاشيان 
در اي��ن ب��اره مي گويد:»اساس��نامه 
فدراس��يون فوتبال در دولتي كه آن موقع مورد تأييد همه بود، 
به تصويب رسيد. اكنون هم فكر نمي كنم بحثي روي اساسنامه 
باش��د، بلكه بحث آقاي��ان روي بنده اس��ت. اينك��ه مي گويند 
اساسنامه غيرقانوني است، درست نيست. بحث آنها روي حضور 
يا عدم حضور من بوده و گويا حضور من در فدراس��يون دلخواه 
ديگران نيست. اساس��نامه مش��كل ندارد و برخي با كفاشيان 

مشكل دارند و اگر اين طور است صراحتاً بگويند.«

سعيد احمديان

رسول خادم: حمايت از مدال آوران در برنامه دولت نيست

كارد به استخوان المپيكي ها رسيد

تابلو را محكم بگير باد نبرد!
سازمان ليگ برتر كه عنوان حرفه اي را هم يدك مي كشد هنوز نتوانسته 
ش��رايط را براي مصاحبه هاي كنار زمين مربيان فراه��م كند و با يك 
شاهكار كه در هيچ جاي جهان ديده نمي  ش��ود كار را پيش مي برد. از 
اتفاقاتي كه در ليگ پانزدهم رخ داده مصاحبه هاي سرمربيان دو تيم 
بعد از پايان بازي اس��ت. با اين حال اگر قرار است سازمان ليگ كه به 
نظر مي رسد اين كار را براي درآمدزايي بيشتر تلويزيون انجام مي دهد، 
حداقل اي��ن كار را حرفه اي و بهتر انجام دهد نه اينكه يك انس��ان كه 
طبيعاً داراي شخصيت و ارزش بالايي نيز است و حتماً آبرويي دارد كه 

نمي خواهد برود، پشت تابلو بايستد و آن را نگه دارد تا باد تابلو را نبرد!

 كرمانشاه قهرمان جشنواره بازي هاي
 بومي محلي خواهران بسيج 

تيم كرمانشاه به مقام قهرماني جشنواره بازي هاي بومي محلي خواهران 
بسيج رسيد. جش��نواره بازي هاي بومي محلي خواهران بسيج يادواره 
شهيد طيبه واعظي با حضور 1۴ تيم به مدت دو روز در تهران برگزار شد. 
در اين جشنواره خواهران بسيجي در رشته هاي طناب زني، لي لي، هفت 
سنگ، داژبال و طناب كشي با هم رقابت كردند و در پايان در مجموع 
تيم كرمانش��اه به مقام قهرماني رس��يد، ايلام نايب قهرمان شد و تيم 
چهارمحال و بختياري روي سكوي سوم ايستاد. جام اخلاق نيز به تيم 
تهران بزرگ رسيد. سردار كاظم يزداني رئيس سازمان ورزش بسيج در 
حاشيه جشنواره بازي هاي بومي محلي خواهران بسيج گفت: »مسئله 
ورزش و بازي هاي بومي محلي مسئله اي است كه در كشور ما به آن كم 
توجهي شده است و ورزشكاران و مربيان اين رشته بايد تلاش كنند كه 
اين بازي ها توسعه پيدا كند. ورزش بومی محلی در مسير توسعه ورزش 
همگانی است؛ ورزش همگانی به سلامت جامعه كمك می كند و رهبر 
معظم انقلاب در 10 سال گذشته هميشه به مسئله ورزش همگانی و 
نشاط جامعه اشاره داشتند. در همين راستا بايد در جهت عملي شدن 

اين خواسته حركت كنيم و شرايط تحقق آن را فراهم كنيم.«

شيوا نوروزي
   گزارش

وحيد صابري

تكواندوي ايران به عنوان يكي از قدرت  هاي  اصلي اين رشته در جهان 
در آستانه المپيك موقعيت مناسبي در بين ديگر كشورهاي مدعي 
اين رشته دارد. براس��اس آخرين رده بندي بهترين  هاي  تكواندوي 
جهان كه از سوي فدراسيون جهاني اين رشته اعلام شده است شش 
تكواندو كار ايران در بين 10 نفر برتر جهان قرار دارند. بر اين اساس 
فرزان عاشورزاده سونامي تكواندوي جهان موفق شد رتبه اول خود را 

از رقيب كره اي در وزن 58- كيلوگرم پس بگيرد.  در وزن 68- بهنام 
اس��بقي در رتبه هفتم و ابوالفضل يعقوبي در جايگاه نهم قرار دارند. 
مهدي خدابخشي و مسعود حجي زواره هم نفرات اول و دوم وزن 80- 
هستند و بقيه پشت سر آنها قرار دارند. در وزن 100+ هم سجاد مرداني 
در مكان چهارم قرار دارد. لازم  به ذكر است عاشورزاده، خدابخش و 

مرداني تكواندوكاران المپيكي ايران هستند. 

المپيكي هاي تكواندو پيشتاز جدول جهاني

به اندازه ۱۰ مسابقه جهاني فشار متحمل شدم 
سيدمراد محمدي، سرمربي تيم ملي كشتي آزاد نوجوانان درباره 
عملكرد آزادكاران نوجوان در مسابقات جام يادگار امام و سطح 
كيفي اين رقابت ها گفت: »به اندازه 10 مسابقه جهاني به من فشار 
آمد چراكه سه تيم داشتيم و بايد هر سه تيم را همراهي مي كردم. 
بايد قبول كنيم كه بچه هاي ما خوب هستند. در اين مسابقات با 
رقباي اصلي خودمان روبه رو شديم و عملكرد خوبي داشتند، اما 

چند كشتي گير هنوز نياز به رفع ايراد دارند.«

بانوان پتانسيل بالاي خود را نشان دادند 
تيم ملي تنيس روي ميز بان��وان ايران با قهرماني در رقابت  هاي  
دسته سوم جهان به مس��ابقات دس��ته دوم جهان صعود كرد.

س��يما ليموچي س��رمربي اين تيم پس از كس��ب اين موفقيت 
گفت: »بانوان ما نش��ان دادند پتانس��يل بالايي ب��راي نمايش 
توانمندي  هاي  خود در جهان دارند. مسابقات بسيار سختي بود، 
بايد به بچه ها تبريك بگويم كه فوق العاده ظاهر شدند و توانستند 

توانايي  هاي  خود را به نمايش بگذارند.« 

كارهاي بزرگي براي واليبال بانوان انجام مي دهيم 
مايدا چيچيچ مربي صربس��تاني تيم ملي واليب��ال بانوان گفت: 
»من به بازيكنان ايران خيلي اعتقاد دارم و مي توانم اگر در كنار 
هم باش��يم مي توانيم كارهاي بزرگي انجام دهي��م. بازي فينال 
رقابت  هاي  ليگ را از نزديك تماشا كردم. بازي خوبي بود و خيلي 
از آن انرژي گرفتم. اين رقابت خوب يك نشانه بزرگ براي آينده 
واليبال بانوان ايران بود. من در اين دو هفته با بهترين  هاي  ايران 

كار كردم و اميدوارم بتوانم با آنها ادامه دهم.« 

ليگ برتر واليبال در ايستگاه پاياني 
نبرد بزرگ اكبري و كارخانه براي فتح جام

فريدون حسن
   منهاي فوتبال

از امروز ماراتن فينال ليگ برتر واليبال بين تيم  هاي  پيكان و بانك سرمايه آغاز مي شود. 
طبق برنامه اعلام شده دو تيم بايد براي كسب سه پيروزي از مجموع پنج مسابقه به 
مصاف هم بروند، ديدار اول امروز برگزار مي شود و عصر فردا بازي دوم، ديدارهاي 
سوم و چهارم هم طي روزهاي پنج ش��نبه و جمعه انجام مي شود و اگر كار دو تيم 
براي قهرماني به بازي پنجم كشيده شد اين ديدار روز دوشنبه هفته آينده برگزار 

مي شود. دو تيم در شرايطي كاملًا متفاوت به اين بازي پا مي گذارند، پيكان به 
عنوان پرافتخارترين تيم واليبال ايران و آسيا و مدافع عنوان قهرماني يك 

سوي ميدان قرار دارد. پيمان اكبري در ابتداي فصل شاهد تغييرات 
زيادي در تيمش بود و حتي چند نتيجه دور از انتظار باعث شد تا 
خيلي ها پيكان را از صف مدعي��ان قهرماني خارج كنند، اما مرد 
با تجربه نيمكت خودروسازان با بهره گيري درست و به موقع از 
بازيكنان خوب و مؤثر خارجي خود در كنار مهره  هاي  ملي پوش 
خود كاري كرد كه پيكان علاوه بر پيروزي مقابل مدعيان حضور 
در فينال حالا كام��لًا با تيم اول فصل متفاوت باش��د. حضور 
بازيكناني چون ورميليوي ايتاليايي، نيكولوف بلغاري در كنار 
ميرزاجانپور، فرهاد قائمي و غفور برگ برنده اي است  براي تيم 
پيكان و پيمان اكبري تا بتوانند از پس بانك سرمايه برآيند.  در 

سوي ديگر ميدان اما بانك سرمايه با مصطفي كارخانه قرار دارد، تيمي كه در اولين تجربه 
حضورش در رقابت  هاي  ليگ برتر با شايستگي تمام گام به ديدار پاياني گذاشت. البته 
بانك سرمايه با جمع كردن ستاره  هاي  واليبال ايران دور هم عملًا از همان ابتداي 
ليگ راه خود را براي رسيدن به فينال مشخص كرد و حالا با قرار گرفتن برابر پيكان 
مي خواهد با شكست قهرمان سنتي واليبال ايران در عمل دست به سنت شكني زند. 
مصطفي كارخانه به عنوان يكي از مربيان پرافتخ��ار، با دانش و با تجربه واليبال ايران 
قطعاً راه پيروزي بر پيكان را خوب مي دان��د و در اين راه بازيكناني چون مهدوي، 
موسوي، شهرام محمودي، غلامي، ظريف و حتي ژيگالدوي فرانسوي كمك 
حال او خواهند بود.  پيكان و بانك سرمايه در دو بازي مرحله مقدماتي 
ديدارهاي حس��اس و پرحاشيه اي را پشت سر گذاش��ته اند كه در هر 
دو بازي بانك سرمايه پيروز از ميدان خارج ش��ده است. علاقه مندان 
به واليبال حتماً آخرين رويارويي دو تي��م را به ياد دارند؛ ديداري كه با 
جنجال آفريني پاسور ايتاليايي و درگيري او با مهدوي و ساير ملي پوشان 
بانك سرمايه همراه بود. همين حاشيه ها و جنجال ها در كنار توانايي  هاي  
فني بازيكنان دو تيم نويد جدال هايي سخت و نفسگير ميان دو مربي و 
شاگردانشان در زمين را مي دهد؛ رقابتي كه حتماً علاقه مندان به واليبال را 

راضي از تماشاي يك واليبال جذاب به خانه مي فرستد. 


